DECLINATIO SECUNDA / B΄ ΚΛΙΣΗ ΟΝΟΜΑΤΩΝ 
Παράδειγμα κλίσης  β΄ κλιτων / Αρσενικά και θηλυκά σε –us
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	popul-us
	dominus
	homin-us

	Γενική
	popul-i
	domini
	homin-i

	Δοτική
	popul-o
	domino
	homin-o

	Αιτιατική
	popul-um
	dominum
	homin-um

	Κλητική
	popul-e
	domine
	homin-e

	Αφαιρετική
	popul-o
	domino
	homin-o



	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ  ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	popul-i
	domini
	homin-i

	Γενική
	popul-orum
	dominorum
	homin-orum

	Δοτική
	popul-is
	dominis
	homin-is

	Αιτιατική
	popul-os
	dominos
	homin-os

	Κλητική
	popul-i
	domini
	homin-i

	Αφαιρετική
	popul-is
	dominis
	homin-is



1.Τα υπερδισύλλαβα ονόματα σε -ius και -ium στη γενική του ενικού συναιρούν πολλές φορές το τελικό -ii σε -i. 
π.χ. filius γεν. filii και fili. ingenium γεν. ingenii και ingeni. 
Από τη συναίρεση εξαιρούνται τα adversarius, sestertius, socius (ως ουσιαστικοποιημένα επίθετα).
2. Τα κύρια ονόματα σε -ius (γνήσια Λατινικά), το filius (και η αντωνυμία meus, δες και την κλίση των κτητικών αντωνυμιών) σχηματίζουν την κλητική σε -i αντί -ie. Π.χ. Sertorius κλητική: Sertori. meus filius κλητική: mi fili.
 3. Η γενική του πληθυντικού στα ονόματα νομισμάτων λήγει σε -um αντί -orum. π. χ. sestertius, γενική πληθυντικού sestertium.
4. Σχηματίζουν μόνο πληθυντικό αριθμό τα ονόματα των λαών (εξαίρεση το όνομα Graecus και Romanus)
Galli, Gallorum, Germani, Germanorum, Latini, Latinorum, Nervii, Nerviorum, Poeni, Poenorum
Επίσης  και το προσηγορικό όνομα domestici, domesticorum (μόνο στην πληθυντικό αριθμό).
5. Κλίση του ονόματος deus, dei
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	deus
	dei, dii,di

	Γενική
	dei
	deorum

	Δοτική
	deo
	deis, diis, dis

	Αιτιατική
	deum
	deos

	Κλητική
	dive & deus
	dei, dii, di

	Αφαιρετική
	deo
	deis, diis, dis



6. Κλίση του ονόματος filius, filii / fili
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

	Ονομαστική
	filius
	filii

	Γενική
	filii/ fili
	filiorum

	Δοτική
	filio
	filiis

	Αιτιατική
	filum
	filios

	Κλητική
	fili
	filii

	Αφαιρετική
	filio
	fillis



7. Κλίση ονόματος locus, loci (ετερογενές ουσιαστικό)
Το όνομα στον πληθυντικό αριθμό εμφανίζει τύπους αρσενικού γένους loci, locorum= χωρία βιβλίου και τύπους ουδετέρου γένους loca, locorum= οι τόποι
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	locus

	Γενική
	loci

	Δοτική
	loco

	Αιτιατική
	locum

	Κλητική
	loce

	Αφαιρετική
	loco



	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	loci (=χωρία βιβλίου)
	Loca (= οι τόποι)

	Γενική
	locorum
	locorum

	Δοτική
	locis
	locis

	Αιτιατική
	locos
	loca

	Κλητική
	loci
	loca

	Αφαιρετική
	locis
	locis



8. Το όνομα ficus, fici κλίνεται κανονικά ως δευτερόκλιτο όνομα αλλά απαντώνται και πτώσεις κατά την τέταρτη κλίση. 
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	ficus
	fici & ficus

	Γενική
	fici & ficus
	ficorum & ficuum

	Δοτική
	fico
	ficis

	Αιτιατική
	ficum
	ficos & ficus

	Κλητική
	fice
	fici

	Αφαιρετική
	fico & ficu
	ficis & ficubus




9. Kλίση κύριων ελληνικών ονομάτων 
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Cepheus
	Atreus
	Perseus

	Cephei & Cepheos
	Atrei & Atreos
	Persei & Perseos

	Cepheo & Cephei
	Atreo & Atrei
	Perseo & Persei

	Cepheum, Cephea, Cepheon
	Atreum, Atrea, Atreon
	Perseum, Persea, Perseon

	Cepheu
	Atreu
	Perseu

	Cepheo
	Atreo
	Perseo



Παράδειγμα κλίσης  β΄κλιτων  ουδετέρων εις –um 
	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	bell-um
	periculum
	don-um

	Γενική
	bell-i
	periculi
	don-i

	Δοτική
	bell-o
	periculo
	don-o

	Αιτιατική
	bell-um
	periculum
	don-um

	Κλητική
	bell-um
	periculum
	don-um

	Αφαιρετική
	bell-o
	periculo
	don-o



	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	bell-a
	pericula
	don-a

	Γενική
	bell-orum
	periculorum
	don-orum

	Δοτική
	bell-is
	periculis
	don-is

	Αιτιατική
	bell-a
	pericula
	don-a

	Κλητική
	bell-a
	pericula
	don-a

	Αφαιρετική
	bell-is
	periculis
	don-is



1. Αλλάζουν σημασία στον ενικό και στον πληθυντικό αριθμό
auxilium, -ii /  -i = βοήθεια  αλλά  auxilia, -orum= επικουρικό/ βοηθητικό στράτευμα
castrum, -i= φρούριο  αλλά  castra, -orum= στρατόπεδο
supplicium, -ii /-i = τιμωρία, ποινή, θάνατος  αλλά supplicia, -orum= ικεσία, προσευχές
2. Απαντώνται μόνο στον πληθυντικό αριθμό (ανήκουν στα «pluralia tantum»): 
arma, armorum = όπλα,  hiberna, hibernorum= χειμερινό στρατόπεδο
mala, malorum= συμφορές
3. Τα αφηρημένα ουσιαστικά, τα περιληπτικά και τα ονόματα ύλης (π.χ.aurum) σχηματίζουν μόνον ενικό αριθμό (ανήκουν στα «singularia tantum») αλλά τo όνομα frumentum, frumenti σχηματίζει πληθυντικό αριθμό με τη σημασία frumenta, frumentorum= τα γεννήματα, οι καρποί των δημητριακών)  και το όνομα vinum, vini σχηματίζιε πληθυντικό αριθμό με τη σημασία vina,vinorum= είδη κρασιού.

4. Κλίση ονόματος caelum, caeli (ετερογενές· απαντάται στον ενικό αριθμό σε ουδέτερο γένος και στον πληθυντικό αριθμό σε αρσενικό γένος). Το όνομα είναι προσηγορικό αλλά σχηματίζει και στην κλητική ενικού απαντάται και ως κύριο όνομα (Caelus, -i= Ουρανός). 

	ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	Ονομαστική
	caelum (και caelus)
	caeli

	Γενική
	caeli
	caelorum

	Δοτική
	caelo
	caelis

	Αιτιατική
	caelum
	caelos

	Κλητική
	Caelum & Caele
	caeli

	Αφαιρετική
	caelo
	caelis
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